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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  29 de setembre de 2009 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Maria del Mar Llaneras Pascual,    regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,   regidora 
Bartomeu Gili Nadal,     regidor 
Magdalena Llull Ferrer,   regidora 
Maria Francesca Servera Pascual,   regidora 
Manuel Galán Massanet,    regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora  
Margalida Tous Ferrer,   regidora 
Pere Obrador Alzina,     regidor 
Francesc Lliteras Reche,    regidor  
Guillem Caldentey Crego,    regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,   secretària 
 
No hi assisteix: 
Sebastián Carrió Ginard,   regidor  
 
  
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 30 de juny i 22 de juliol 
de 2009. 

 
2. Aprovació, si s’escau, del Compte General de 2008. 

 
3. Aprovació, si s’escau, de la reclamació de deficiències i danys en l’execució de l’obra 
del Teatre Municipal d’Artà. 

 
4. Aprovació, si s’escau, del Decret d’Urgència referent al nomenament de Magdalena 
Llull Ferrer com a membre del Consorci d’Aigües. 

 
5. Aprovació, si s’escau, del “Compromís en igualtat” per part de l’Ajuntament d’Artà.  

 
6. Ratificació, si s’escau, de la designació de les festes locals per a l’any 2010. 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup Unió Independents d’Artà 
relativa al policia tutor. 

 
8. Informació sobre la renúncia de Jeroni Cantó com a delegat de Batlia a la Colònia de 
Sant Pere. 
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9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost 
de 2009. 
 
10. Precs i preguntes. 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 30 de juny i 22 de juliol 
de 2009 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle demana als membres de la corporació 
si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions del dies 30 de juny i 22 
de juliol de 2009, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a 
cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació 
d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents: 
 
 Aprovar, per assentiment unànime, les actes de les sessions dels dies 30 de juny i 22 de 
juliol de 2009. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, del Compte General 2008 
 
La regidora d’Hisenda, Sra. Servera, diu que la Comissió de Comptes de l'Ajuntament 
d’Artà, en sessió del dia 23 de setembre de 2009, va informar favorablement sobre el 
Compte General corresponent a l’exercici de 2008; 
Que durant el període d'exposició pública no s’han presentat al·legacions; 
Vistos els informes de secretaria/intervenció; 
Es proposa al Ple l'adopció dels acords següents: 
 
1. Aprovar definitivament el Compte General corresponent a l’exercici de 2008. 
2. Trametre l’expedient del Compte General de l’exercici de 2008 aprovat 
definitivament als organismes corresponents. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que es tracta d’un tràmit administratiu d’un compte 
passat. Per això el seu vot serà l’abstenció. Explica que l’any passat UIA va presentar 
una al·legació al Compte General perquè es va presentar fora de termini. Constata que 
aquest any igualment s’ha presentat fora de termini. Diu que es comprova que la 
situació econòmica de l’Ajuntament és bastant greu. Finalment, reitera que el Compte 
General manifesta la greu situació econòmica que passa l’Ajuntament. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està d’acord amb la intervenció del regidor 
d’UIA. No pot recolzar aquest punt de l’ordre del dia perquè s’ha presentat fora de 
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termini. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, diu que s’abstindrà en la votació. 
 
Els reunits, per 8 vots a favor (UM i PSOE) i 4 abstencions (UIA, PP i EV-Esquerra 
d’Artà), que representa el vot de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, acorden: 
 
— Aprovar el Compte General de 2008. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la reclamació de deficiències i danys en l’execució de 
l’obra del Teatre Municipal d’Artà 
 
El Sr. Batle explica als assistents:  
 
En vista dels informes tècnics que consten a l’expedient administratiu, i respecte a la 
responsabilitat dels contractistes en el termini de garantia del contracte d’obres per 
deficiències en l’execució de l’obra, així com en el termini quinzenal per vicis ocults 
que hi ha a l’edifici del Teatre Municipal Na Batlessa d’Artà; 
 
Vist l’informe de Secretaria de data 11/09/2009 sobre la Legislació aplicable i el 
procediment que cal seguir; 
 
De conformitat amb el disposat a: 
 
1r) L'article 147 de la Llei 13/1995, de 18 de maig, de Contractes de les 
Administracions Públiques; el Reial decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques (vigent 
fins al 30 d'abril de 2008); els arts. 108, 164, 166, 169 i 173 del Reial Decret 1098/2001, 
de 12 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament del text refós de la Llei de Contractes de 
les Administracions Públiques; l’article 218.3 de la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
2n) L'article 149 de la Llei 13/1995, de 18 de maig, de Contractes de les 
Administracions Públiques; l’article 148 del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de 
juny, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques (vigent fins al 30 d'abril de 2008); l’article 219 de la Llei 30/2007, de 30 
d'octubre, de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
El Sr. Batle proposa al Ple l'adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
PRIMER. Iniciar contra els contractistes i la direcció facultativa un expedient per 
esmenar les deficiències i reclamar els danys i desperfectes que presenta l'edifici del 
Teatre Municipal Na Batlessa, que consisteixen en: 
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1. Excessives deformacions en el forjat del sostre del garatge que constitueix el forjat de 
la plaça, amb fissures longitudinals en els carrers de “bovedilles”, així com fissures 
perpendiculars en diversos caps de bigues, i diferents fissures en caps d'obertures.  
 
2. Deficient trobada entre biguetes i jàsseres en els forjats del sostre de l'aparcament i 
falta de “macizado” dels extrems de les biguetes amb absència de passadors metàl·lics 
de la bigueta a la jàssera. 
 
Aquesta deficiència s'estén a tot l'edifici del Teatre, segons cates practicades en els 
forjats de cada nivell (cota 0.0; cota -3.98, sala espectadors; cota 3.3; cota 6.05).  
 
3. Accés inadequat a la dependència de maquinària de climatització.  
 
4. Accés inadequat a cobertes.  
 
5. Deficiències en instal·lacions elèctriques (destacant, especialment: precarietat de la 
instal·lació; falta d'elements adequats de connexió de conductes; saturació i falta de 
protecció de conductes; elements sense protecció) i escassesa d'il·luminació (la 
il·luminació de l'escala de servei a la caixa escènica no disposa de dispositius que 
possibilitin l'encesa i apagada des de cada tram; els passadissos de recorregut 
d'evacuació no disposen de detectors de presència o altres elements que de forma 
automàtica il·luminin aquests passadissos; la dependència en la qual se situen els equips 
de climatització no disposa d'il·luminació).  
 
6. Incorrecta compartimentació de sectors per a protecció en cas d'incendis.  
 
7. Fallides en els recorreguts de sortides d'emergències.  
 
8. Deficient disseny i instal·lació de la climatització.  
 
9. Insuficient capacitat de l'aljub per a hidrants contra incendis.  
 
10. Fusteria exterior deficient.  
 
11. Defectuós aïllament acústic en la planta d'oficines.  
 
12. Defectuosa impermeabilització del soterrani després de l'escenari.  
 
13. Goteres i deficient aïllament tèrmic de la coberta.  
 
14. Incompliment de la normativa d'accessibilitat. 
 
SEGON. Requerir als contractistes i a la direcció facultativa d’aquesta obra que abonin 
a aquesta Corporació la quantitat de CINQUANTA-CINC MIL CENT QUARANTA-
SET euros amb CINQUANTA-CINC cèntims (55.147,55 �), amb motiu de les despeses 
realitzades a càrrec de l'Ajuntament d'Artà com a conseqüència de les obres urgents 
dutes a terme a l'edifici del Teatre Municipal Na Batlessa, i per a les quals s’han emès, a 
càrrec de l’Ajuntament, les factures següents:  
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1. Factura núm. 11, de data 27/08/2005, emesa per TOUS MASCARÓ ARTÀ, SL, 
corresponent als treballs per adequar l'accés al teatre mitjançant una rampa del desnivell 
apropiat. Importa DOTZE MIL SIS-CENTS NORANTA-QUATRE euros amb 
SEIXANTA cèntims (12.694,60 �).   

 
2. Factura núm. 199, de 18/10/2007, emesa per ASSESSORIA TÈCNICA I 
PROJECTES SEGLE XXI, SL (ATP), corresponent als honoraris de redacció del 
projecte Reparació de forjat sota la plaça en el Teatre Municipal d'Artà. Importa MIL 
SIS-CENTS VUITANTA-DOS euros (1.682 �). 
 
3. Factura núm. 11, de 17/01/2007, emesa per ASSESSORIA TÈCNICA I PROJECTES 
SEGLE XXI, SL (ATP), corresponent als honoraris d'adreça d'obra de la reparació de 
forjat sota la plaça en el Teatre Municipal d'Artà. Importa MIL SIS-CENTS 
VUITANTA-DOS euros (1.682 �). 

 
4. Factura núm. 2008015, de 30/06/2008, emesa per CONSTRUCCIONS JAIME 
GENOVARD LLANERAS, pels treballs realitzats per a aquesta entitat, sota l'adreça de 
ATP, en el forjat sota la plaça del Teatre Municipal d'Artà. Importa MIL DOS-CENTS 
TRENTA euros i SEIXANTA-DOS cèntims (1.230,62 �). 
 
5. Factura núm. 2008026, de 1/10/2008, emesa per CONSTRUCCIONS JAIME 
GENOVARD LLANERAS, amb motiu dels treballs realitzats per a l'habilitació d'un 
correcte accés al pont de focus. Importa QUINZE MIL NOU-CENTS SETANTA-UN 
euros amb QUARANTA-CINC cèntims (15.971,45 �) 

 
6. Factura núm. 75, de 7/04/2009, emesa per l'ASSESSORIA TÈCNICA I PROJECTES 
SEGLE XXI, SL (ATP), corresponent als honoraris de redacció del Projecte, Adreça 
d'Obres i Coordinació de Seguretat i Salut, per a l'habilitació d'un accés al pont de focus 
del Teatre de Na Batlessa. Importa TRES MIL CENT TRENTA-DOS euros (3.132 �). 

 
7. Factura núm. 09/0001/000011, de 16/01/2009, emesa per DAU GESTIÓ DE 
PROJECTES, SL, corresponent a la subjecció de l’aplacat de la façana del teatre, que 
inclou també la reparació de la canal de la marquesina de l'entrada principal. Importa 
SETZE-MIL VUITANTA-SIS euros amb VUITANTA-VUIT cèntims (16.086,88 �). 

  
8. Factura núm. 2008028, de 15/10/2008, emesa per CONSTRUCCIONS JAIME 
GENOVARD LLANERAS, amb motiu de les obres realitzades per habilitar un accés a 
la coberta del teatre. Importa DOS MIL SIS CENTENARS SEIXANTA-VUIT euros 
(2.668 �). 
 
 
TERCER. Notificar el present acord als contractistes i a la direcció facultativa d'aquesta 
obra, juntament amb els informes tècnics que han servit de base per adoptar aquest 
acord, i l’informe de Secretaria, i atorgar-los un termini d'audiència de quinze dies, de 
conformitat amb el disposat en l'article 84 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de 
Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, 
perquè al·leguin i presentin els documents i justificacions que estimin pertinents. 
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Els contractistes als quals s’ha de requerir són:  
 
1) D. Mateo Carrió Muntaner, arquitecte, veí de Palma, amb domicili al c/ Gilabert de 
Centelles, núm. 17, 1r A (07005) de Palma.  
 
2) D. Ferran Bonet Borràs, arquitecte tècnic, veí de Palma, amb domicili al c/ Gilabert 
de Centelles, núm. 17, 1r A (07005) de Palma.  
 
3) D. César Còrdova Herreros, amb DNI/NIF núm. 26.431.070-I, arquitecte tècnic, veí 
de Porto Cristo, amb domicili a l’av. Amer, núm. 8, 1r C .  
 
4) CONSTRUCCIONS GÓMEZ-QUINTERO, SA, amb domicili a Capdepera, al 
Polígon Industrial, c/ Ferrers 1, amb CIF A-07.091.416 .  
 
5) ELECTRO-HIDRÀULICA, SA, amb domicili a Manacor, al Passeig del Ferrocarril 
s/n (CP 07500), amb CIF A-07.078.462 .  
 
6) CHEMTROL ESPANYOLA SA, amb domicili a Madrid, al c/ Aravaca núm. 8, 4t 
(CP 28040), amb CIF A-28.429.348. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. Diu que fa temps que 
mantenen que si el Teatre Municipal té deficiències, s’han d’esmenar. Durant la 
Comissió Informativa va demanar a la secretària accidental si es varen fer els 
requeriments als tècnics i a l’empresa constructora. També diu que l’informe emès pel 
gabinet té imprecisions com, per exemple, dir que l’anterior gerent del teatre, Antoni 
Gomila, era el responsable de l’oficina juvenil de l’Ajuntament d’Artà, quan no ho era; 
de vegades, el nom de l’arquitecte es posa bé, Sr. Carrió, i de vegades malament, Sr. 
Carrion. Finalment, afirma que en un primer moment els varen dir que s’interposaria 
una reclamació en via judicial i que ara es tramita un expedient administratiu. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ha manifestat el seu compromís a donar suport 
a aquesta actuació, per tant, hi votarà a favor. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, troba que val la pena presentar 
aquesta reclamació d’esmena de deficiències. Diu que ja s’hi han perdut quatre anys. 
 
El batle diu a la portaveu d’UIA, Sra. Tous, que és veritat que en un principi es va dir 
que aquesta reclamació es presentaria el mes d’abril, però cada vegada que volien 
presentar la documentació sortien altres deficiències. 
En primer lloc, la idea era presentar la reclamació en via judicial i els varen dir que era 
molt important tancar el pressupost de les deficiències. 
Es varen reunir amb l’arquitecte i l’empresa constructora per explicar-los les 
deficiències de l’edifici del Teatre Municipal i quasi se’n varen riure d’ells. No varen 
donar cap importància al tema de les deficiències que varen detectar els tècnics 
municipals. Per tot això, varen perdre un any esperant que els diguessin si els 
esmenarien aquestes deficiències, però varen veure que no tenien intenció de fer-ho. 
Davant d’aquesta situació, varen contractar aquests advocats. 
Afirma que és cert que en un primer moment es va optar per la reclamació en via 
judicial, però després els advocats els varen aconsellar tramitar un expedient 
administratiu. A ell també li va costar un poc entendre el fet de canviar a aquesta via. 
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Finalment, opina que ell no ha fet política d’aquesta situació i diu a UIA que varen 
defensar en tot moment el tècnic que va dir que la terrassa del teatre es va rompre pel 
pas dels camions. Diu a UIA que, en canvi, ells sí que han fet política d’aquesta 
situació. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, considera que és al contrari, diu que això són 
consideracions. Amb relació al tema de les deficiències, diu que és veritat que cada 
vegada en sortien de noves, però opina que s’haurien d’haver fixat uns límits. Pensa que 
el seguiment de l’expedient s’hauria de fer des de l’Ajuntament, ja que és el propietari 
de l’edifici del teatre, malgrat també n’informi el patronat del teatre. 
 
El batle diu que en el patronat del teatre hi ha representats tots els grups polítics. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
PRIMER. Iniciar contra els contractistes i la direcció facultativa un expedient per 
esmenar les deficiències i reclamar els danys i desperfectes que presenta l'edifici del 
Teatre Municipal Na Batlessa, que consisteixen en: 
 
1. Excessives deformacions en el forjat del sostre del garatge que constitueix el forjat de 
la plaça, amb fissures longitudinals en els carrers de “bovedilles”, així com fissures 
perpendiculars en diversos caps de bigues, i diferents fissures en caps d'obertures.  
 
2. Deficient trobada entre biguetes i jàsseres en els forjats del sostre de l'aparcament i 
falta de “macizado” dels extrems de les biguetes amb absència de passadors metàl·lics 
de la bigueta a la jàssera. 
 
Aquesta deficiència s'estén a tot l'edifici del teatre, segons cates practicades en els 
forjats de cada nivell (cota 0.0; cota -3.98, sala espectadors; cota 3.3; cota 6.05).  
 
3. Accés inadequat a la dependència de maquinària de climatització.  
 
4. Accés inadequat a cobertes.  
 
5. Deficiències en instal·lacions elèctriques (destacant, especialment: precarietat de la 
instal·lació; falta d'elements adequats de connexió de conductes; saturació i falta de 
protecció de conductes; elements sense protecció) i escassesa d'il·luminació (la 
il·luminació de l'escala de servei a la caixa escènica no disposa de dispositius que 
possibilitin l'encesa i apagada des de cada tram; els passadissos de recorregut 
d'evacuació no disposen de detectors de presència o altres elements que de forma 
automàtica il·luminin aquests passadissos; la dependència en la qual se situen els equips 
de climatització no disposa d'il·luminació).  
 
6. Incorrecta compartimentació de sectors per a protecció en cas d'incendis.  
 
7. Fallides en els recorreguts de sortides d'emergències.  
 
8. Deficient disseny i instal·lació de la climatització.  
 
9. Insuficient capacitat de l'aljub per a hidrants contra incendis.  
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10. Fusteria exterior deficient.  
 
11. Defectuós aïllament acústic en la planta d'oficines.  
 
12. Defectuosa impermeabilització del soterrani després de l'escenari.  
 
13. Goteres i deficient aïllament tèrmic de la coberta.  
 
14. Incompliment de la normativa d'accessibilitat. 
 
SEGON. Requerir a les contractistes i a la direcció facultativa d’aquesta obra que 
abonin a aquesta Corporació la quantitat de CINQUANTA-CINC MIL CENT 
QUARANTA-SET euros amb CINQUANTA-CINC cèntims (55.147,55 �), amb motiu 
de les despeses realitzades a càrrec de l'Ajuntament d'Artà com a conseqüència de les 
obres urgents dutes a terme a l'edifici del Teatre Municipal Na Batlessa, i per a les quals 
s’han emès, a càrrec de l’Ajuntament, les factures següents:  
 
1. Factura núm. 11, de data 27/08/2005, emesa per TOUS MASCARÓ ARTÀ, SL, 
corresponent als treballs per adequar l'accés al teatre mitjançant una rampa del desnivell 
apropiat. Importa DOTZE MIL SIS-CENTS NORANTA-QUATRE euros amb 
SEIXANTA cèntims (12.694,60 �).   

 
2. Factura núm. 199, de 18/10/2007, emesa per ASSESSORIA TÈCNICA I 
PROJECTES SEGLE XXI, SL (ATP), corresponent als honoraris de redacció del 
projecte Reparació de forjat sota la plaça en el Teatre Municipal d'Artà. Importa MIL 
SIS-CENTS VUITANTA-DOS euros (1.682 �). 
 
3. Factura núm. 11, de 17/01/2007, emesa per ASSESSORIA TÈCNICA I PROJECTES 
SEGLE XXI, SL (ATP), corresponent als honoraris d'adreça d'obra de la reparació de 
forjat sota la plaça en el Teatre Municipal d'Artà. Importa MIL SIS-CENTS 
VUITANTA-DOS euros (1.682 �). 

 
4. Factura núm. 2008015, de 30/06/2008, emesa per CONSTRUCCIONS JAIME 
GENOVARD LLANERAS, pels treballs realitzats per a aquesta entitat, sota l'adreça de 
ATP, en el forjat sota la plaça del Teatre Municipal d'Artà. Importa MIL DOS-CENTS 
TRENTA euros i SEIXANTA-DOS cèntims (1.230,62 �). 
 
5. Factura núm. 2008026, de 1/10/2008, emesa per CONSTRUCCIONS JAIME 
GENOVARD LLANERAS, amb motiu dels treballs realitzats per a l'habilitació d'un 
correcte accés al pont de focus. Importa QUINZE MIL NOU-CENTS SETANTA-UN 
euros amb QUARANTA-CINC cèntims (15.971,45 �) 

 
6. Factura núm. 75, de 7/04/2009, emesa per l'ASSESSORIA TÈCNICA I PROJECTES 
SEGLE XXI, SL (ATP), corresponent als honoraris de redacció del Projecte, Adreça 
d'Obres i Coordinació de Seguretat i Salut, per a l'habilitació d'un accés al pont de focus 
del Teatre de Na Batlessa. Importa TRES MIL CENT TRENTA-DOS euros (3.132 �). 

 
7. Factura núm. 09/0001/000011, de 16/01/2009, emesa per DAU GESTIÓ DE 
PROJECTES, SL, corresponent a la subjecció de l’aplacat de la façana del teatre, que 
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inclou també la reparació de la canal de la marquesina de l'entrada principal. Importa 
SETZE-MIL VUITANTA-SIS euros amb VUITANTA-VUIT cèntims (16.086,88 �). 

  
8. Factura núm. 2008028, de 15/10/2008, emesa per CONSTRUCCIONS JAIME 
GENOVARD LLANERAS, amb motiu de les obres realitzades per habilitar un accés a 
la coberta del teatre. Importa DOS MIL SIS CENTENARS SEIXANTA-VUIT euros 
(2.668 �). 

  
TERCER. Notificar el present acord als contractistes i a la direcció facultativa d'aquesta 
obra, juntament amb els informes tècnics que han servit de base per adoptar aquest 
acord, i l’informe de Secretaria, i atorgar-los un termini d'audiència de quinze dies, de 
conformitat amb el disposat en l'article 84 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de 
Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, 
perquè al·leguin i presentin els documents i justificacions que estimin pertinents. 
 
Els contractistes als quals s’ha de requerir són:  
 
1) D. Mateo Carrió Muntaner, arquitecte, veí de Palma, amb domicili al c/ Gilabert de 
Centelles, núm. 17, 1r A (07005) de Palma.  
 
2) D. Ferran Bonet Borràs, arquitecte tècnic, veí de Palma, amb domicili al c/ Gilabert 
de Centelles, núm. 17, 1r A (07005) de Palma.  
 
3) D. César Còrdova Herreros, amb DNI/NIF núm. 26.431.070-I, arquitecte tècnic, veí 
de Porto Cristo, amb domicili a l’av. Amer, núm. 8, 1r C .  
 
4) CONSTRUCCIONS GÓMEZ-QUINTERO, SA, amb domicili a Capdepera, al 
Polígon Industrial, c/ Ferrers 1, amb CIF A-07.091.416 .  
 
5) ELECTRO-HIDRÀULICA, SA, amb domicili a Manacor, al Passeig del Ferrocarril 
s/n (CP 07500), amb CIF A-07.078.462 .  
 
6) CHEMTROL ESPANYOLA SA, amb domicili a Madrid, al c/ Aravaca núm. 8, 4t 
(CP 28040), amb CIF A-28.429.348. 
 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, del Decret d’Urgència referent al nomenament de 
Magdalena Llull Ferrer com a membre del Consorci d’Aigües 
 
El batle llegeix el decret de dia 18 de setembre de 2009 que, copiat literalment, diu: 
 
“2. Nomenament 
 
Resultant necessari nomenar un representant del Consorci d’Aigües d’Artà per assistir a 
les Juntes Rectores d’aquesta entitat i en virtut de les facultats que tinc atribuïdes 
 
Resolc:  
 
1. Cessar la Sra. Esperança Massanet Forteza,  ja que a dia d’avui no forma part 
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d’aquest Consistori. 
 
2. Nomenar la Sra. Magdalena Llull Ferrer com a representant d’aquesta Corporació al 
Consorci d’Aigües d’Artà. 
 
3. Que es traslladi aquesta Resolució a la persona interessada. 
 
4. Que es dugui a plenari aquesta Resolució, a la propera sessió ordinària que se celebri, 
a l’efecte de la seva convalidació, per considerar com a competència plenària els acords 
relatius a la participació de l’Ajuntament en organitzacions supramunicipals, de 
conformitat amb l’article 22.2 b) de la Llei de Bases de Règim Local.” 
 
 
Els reunits mostren la seva conformitat i es donen per assabentats del decret de Batlia de 
dia 18 de setembre de 2009 
  
5.  Aprovació, si s’escau, del “Compromís en igualtat” per part de l’Ajuntament 
d’Artà 
 
La regidora de Serveis Socials, Sanitat i Hisenda, Sra. Servera, llegeix el “Compromís 
en igualtat” que, copiat literalment, diu: 
 

“L’Ajuntament d’Artà declara el seu compromís en l’establiment i desenvolupament de 
polítiques que integrin la igualtat de tracte i oportunitats entre homes i dones, sense 
discriminar directa o indirectament per raó de sexe, així com en l’impuls i foment de 
mesures per aconseguir la igualtat real al si de la nostra organització, establint la igualtat 
d’oportunitats entre dones i homes com a un principi estratègic de la nostra Política 
Corporativa i de Recursos Humans, d’acord amb la definició d’aquest principi que 
estableix la Llei Orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat efectiva entre dones i 
homes.  

En tots i cada un dels àmbits en què es desenvolupa l’activitat d’aquesta entitat, des de 
la selecció a la promoció, passant per la política salarial, la formació, les condicions de 
feina, la salut laboral, l’ordenació del temps de feina i la conciliació, assumit el principi 
d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes, atenent de forma especial la discriminació 
indirecta, entenent per aquesta “La situació en que una disposició, criteri o pràctica 
aparentment neutres, posa a una persona d’un sexe en desavantatge particular respecte 
de persones de l’altre sexe”.  

Respecte a la comunicació, tant interna com externa, s’informarà de totes les decisions 
que s’adoptin respecte a això i es projectarà una imatge de l’Ajuntament d’acord amb 
aquest principi d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes.  

Els principis enunciats es duran a la pràctica mitjançant el foment de mesures d’igualtat 
o per mitjà de la implantació d’un Pla d’igualtat que suposi millores pel que fa a la 
situació actual, i s’arbitraran els corresponents sistemes de seguiment, amb la finalitat 
d’avançar en la consecució de la igualtat real entre dones i homes a l’Ajuntament i per 
extensió, al conjunt de la societat.  

Per dur a terme aquest propòsit es comptarà amb la representació legal de treballadors i 
treballadores, tal com estableix la Llei Orgànica 3/2007 per a la igualtat efectiva entre 
dones i homes, en tot el procés de desenvolupament i avaluació de les anomenades 
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mesures d’igualtat o Pla d’igualtat.”  
La Sra. Servera diu que és la primera passa del Pla d’igualtat. Es tracta d’un compromís 
que assumeix l’Ajuntament per fer aquesta feina. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. Opina que el tema de la 
igualtat és un tema molt complex. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
Demana al PSOE que es dugui a terme una política de gestió del personal, en el sentit 
que els funcionaris interins siguin funcionaris en propietat. 
 
El batle diu al portaveu d’EV-Esquerra d’Artà que en aquests moments fan el que 
poden, i no poden fer res més. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
— Aprovar el “Compromís en igualtat” per part de l’Ajuntament d’Artà. 
 
 
6. Ratificació, si s’escau, de la designació de les festes locals per a l’any 2010 
 
El batle llegeix l’acord de la Junta de Govern Local de dia 15 de setembre referent a la 
designació de les festes locals per a l’any 2010 que, copiat literalment, diu: 
 
“7. Designació de les festes locals per a l’any 2010 
  
Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes 
de la comunitat autònoma de les Illes Balears, i en el qual s’estableixen les festes 
d’àmbit nacional, els membres de la comissió estudien la designació de les festes locals 
per a l’any 2010. 
 
Els reunits estudien, detingudament, les festes esmentades i acorden, per unanimitat: 
 
a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

— 6 d’agost, Sant Salvador 
— 11 d’octubre, pont del Pilar 

 
b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 

— 29 de juny, Sant Pere 
— 11 d’octubre, pont del Pilar  
 

c) Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears. 
 
d) Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament.”  
 
Els reunits corden, per unanimitat, ratificar l’acord de la Junta de Govern Local, de dia 
15 de setembre de 2009, referent a la designació de les festes locals per a l’any 2010. 
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7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup Unió Independents 
d’Artà relativa al policia tutor 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“Exposició de motius 
 
1. Atès que des de diverses instàncies s’ha sol·licitat a l’Ajuntament d’Artà que posi en 
marxa la figura del policia tutor; 
2. Atès que els regidors d’Unió Independents d’Artà han sol·licitat, en reiterades 
ocasions, al plenari municipal, que l’Ajuntament posi en marxa la figura del policia 
tutor, peticions que sempre han caigut en sac buit; 
3. Atès que l’Ajuntament ha subvencionat la formació com a policia tutor d’alguns 
membres de la Policia Local; 
 
Per tot això, els regidors d’UIA  presenten a la consideració del Ple els següents 
 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà instaurarà la figura del policia tutor durant el curs 2009-2010 i 
li donarà continuïtat durant els cursos següents, sempre en col·laboració amb els centres 
escolars i amb el consell escolar municipal.” 
 
 
La regidora d’Educació i Participació Ciutadana, Sra. Sureda, diu que l’Ajuntament no 
passa pel seu millor moment econòmic i encara menys per assumir competències que no 
són seves. Afirma que hi ha manca de policia local. Els han aconsellat implantar la 
figura de l’educador social. Considera que hi ha moltes funcions que poden fer aquests 
educadors socials. Per això, presenta l’esmena següent: 
 
“Demanar a la Conselleria d’Educació i Cultura, a la Conselleria d’Afers Socials, 
Promoció i Immigració i a la Fundació s’Estel que posi la figura d’un educador social.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que són dues mocions diferents. Està d’acord amb la 
petició d’un educador social. Explica que l’experiència de tenir un policia tutor en els 
instituts ha estat molt positiva; el policia tutor és una autoritat i els al·lots li tenen molt 
de respecte. Opina que el policia tutor és una figura idònia per fer una feina que no 
poden fer els educadors socials. Considera que són dues figures diferents i dues 
mocions diferents. Finalment, diu que la Conselleria d’Educació i Cultura no vol llevar-
se competències. 
 
La regidora d’Educació i Participació Ciutadana, Sra. Sureda, diu que l’Ajuntament està 
assumint moltes competències pròpies de la Conselleria d’Educació i Cultura. Es 
compromet a elaborar una moció relativa a la figura de l’educador social. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de la moció. 
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A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual,  per 4 vots a favor (UIA, PP i EV-
Esquerra d’Artà) i 8 vots en contra (UM i PSOE), no resta aprovada per manca de 
quòrum en la votació. 
 
 
8. Informació sobre la renúncia de Jeroni Cantó com a delegat de Batlia a la 
Colònia de Sant Pere 
 
El batle informa als reunits que Jeroni Cantó, delegat de Batlia a la Colònia de Sant 
Pere, va presentar la seva renúncia per motius de salut. Diu que vol agrair a Jeroni la 
tasca que ha fet a la Colònia de Sant Pere, ja que ha lluitat per tots els coloniers. Li 
desitja sort, no només com a delegat, sinó també com a company. 
 
 La portaveu d’UIA, Sra. Tous, li agraeix les tasques realitzades i li desitja que millori la 
salut. Li diu que la política és una feina molt solitària i que ha pres una solució molt 
difícil. Reitera les gràcies per la feina feta. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, li desitja que es recuperi molt aviat i li agraeix la tasca 
feta a la Colònia de Sant Pere. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, li desitja salut. Diu que l’opinió de la 
gent és que ha estat un dels millors delegats de Batlia de la Colònia de Sant Pere. 
 
Els reunits es donen per assabentats de la renúncia presentada per Jeroni Cantó com a 
delegat de Batlia a la Colònia de Sant Pere. 
 
A continuació, el portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, diu que a la Comissió 
Informativa es va tractar i es va dictaminar una moció del seu grup referent a proposar 
la dissolució de la Junta Rectora del Consorci d’Aubarca-Es Verger, i que no figura en 
l’ordre del dia. 
 
El batle li diu que el dictamen va ser desfavorable. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà demana a la secretària de l’Ajuntament si una moció 
amb dictamen desfavorable s’ha d’incloure o no en l’ordre del dia d’un plenari. 
 
La secretària informa que les mocions amb dictamen favorable o desfavorable de les 
Comissions Informatives s’han d’incloure en l’ordre del dia dels plenaris, ja que les 
Comissions Informatives només dictaminen un punt o una moció de l’ordre del dia, i no 
emeten acords. 
 
A continuació, s’inclou la moció següent, presentada pel portaveu d’EV-Esquerra d’Artà 
que figura amb el núm. 9 de l’ordre del dia. 
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9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel portaveu d’EV-Esquerra 
d’Artà relativa a instar els membres representants de l’Ajuntament d’Artà en el 
Consorci d’Aubarca-Es Verger a proposar a la Junta Rectora d’aquest ens la seva 
dissolució. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, llegeix la moció que, copiada 
literalment, diu: 
 
 
“Exposició de motius:  
Atesa la proposta que Els Verds-Esquerra d'Artà han presentat a les conselleries 
d'Hisenda, Medi Ambient i Presidència, relativa a la supressió del Consorci d'Aubarca- 
Es Verger, pels motius que s'hi descriuen i que, en resum, consisteixen en:  
1. Una de les raons formals de ser dels consorcis és l'assoliment d'objectius compartits 
per diferents administracions o empreses, amb participació funcional o econòmica per 
part de les diferents administracions consorciades. En el cas que ens ocupa, les 
administracions consorciades són el Govern de les Illes Balears i l'Ajuntament d'Artà, 
però tant el cent per cent dels recursos necessaris (materials, humans i econòmics) per al 
funcionament d'aquest Consorci, com les finques objecte de la seva gestió, són aportats 
per l'administració autonòmica. Aquest és un dels motius pels quals consideren que el 
Consorci d'Aubarca-Es Verger no té raó de ser. Més encara quan l’Ajuntament d’Artà té 
representació, de manera estatuària, en l'Autoritat de Gestió i en la Junta Assessora del 
PNL  (Decret 55/2001, de dia 6 d’abril, pel qual es crea el Consorci Aubarca-Es 
Verger). D’altra banda, és oportú recordar que la Llei 5/2005, de 26 de maig, de 
Conservació dels Espais de Rellevància Ambiental de les Illes Balears (LECO) 
garanteix el dret de participació de l'Ajuntament en la gestió mediambiental d'aquest 
espai protegit ubicat íntegrament en el seu terme municipal quan, en el seu art. 33, 
contempla els mecanismes per donar entrada als ajuntaments en la presa de decisions en 
la gestió mediambiental dels espais naturals protegits.  
 
2. La duplicitat de funcions que s’esdevé entre el Consorci d'Aubarca-Es Verger i el 
Parc Natural de la Península de Llevant (PNL), entre d'altres raons pel seu 
funcionament en un idèntic territori després de la retallada del PNL l'any 2003.  
 
3. La duplicitat en les funcions pròpies del director/a del PNL, funcionari de carrera, i 
les pròpies del gerent del Consorci, que no té per què tenir cap formació relacionada 
amb les tasques i els objectius propis del Consorci. En aquest sentit, la supressió del 
Consorci suposaria per a l'Administració un estalvi, com a mínim, d'uns 50.000 euros, 
que és la despesa del sou brut del gerent del Consorci.  
 
4. D’altra banda, atès que les funcions que actualment són assumides pel gerent del 
Consorci d'Aubarca-Es Verger podrien ser perfectament assumides pel director del PNL 
el qual, a diferència del gerent del Consorci, ha de ser i és un funcionari de 
l'Administració autonòmica, la qual cosa comporta unes majors garanties de formació i 
capacitat tècnica per al desenvolupament de les tasques de gestió i direcció.  
 
5. Amb la supressió del Consorci es volen millorar les condicions laborals dels seus 
treballadors, especialment en l'aspecte contractual, dels treballadors del Consorci 
participat pel Govern de les Illes s'han de veure millorades amb la seva assumpció 
orgànica per la Conselleria de Medi Ambient o bé per les empreses Espais de Natura 
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Balear o Institut Balear de la Natura, amb una plantilla molt més grossa i millor 
representada. De fet, la majoria de treballadors del Consorci són contractats per obra i 
servei, interins o ocupen places eventuals.  
 
6. Aquesta proposta dóna recolzament a l'exposada pel representant de CCOO a la Junta 
Rectora del Parc Natural de la Península de Llevant en la seva reunió celebrada dia 22 
de gener de 2009.  
Atès que, els Estatuts del Consorci d'Aubarca-Es Verger (Decret 55/2001, de dia 6 
d’abril, pel qual es crea el Consorci d’Aubarca-Es Verger) contemplen que, entre 
d'altres funcions, la Junta Rectora d'aquest Consorci té la d’«acordar la dissolució i 
liquidació del Consorci» (art. 9 i)), i que són membres de la Junta Rectora, entre d'altres, 
el batle d'Artà (vicepresident) i un representant de l'Ajuntament d'Artà (art. 8).    
Per tot això, el grup municipal Els Verds-Esquerra d'Artà presenta al Ple 
municipal l’acord següent per a la seva aprovació:  
1. El Ple de l'Ajuntament d'Artà insta el Batle d'Artà i el representant de l'Ajuntament en 
la Junta Rectora del Consorci d'Aubarca-Es Verger a proposar a aquest òrgan rector del 
Consorci d'Aubarca-Es Verger un acord de dissolució i liquidació del Consorci, segons 
allò previst a l'article 9 i) del  Decret 55/2001, de dia 6 d’abril, pel qual es crea el 
Consorci Aubarca- Es Verger.”  
 
El batle diu que votarà en contra d’aquesta moció. Opina que és una barbaritat que  
presenti aquesta moció a Artà, ja que creu que té tot el dret del món a voler aquest 
Consorci. Opina que és una moció política de conveniències. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat, per un tema polític. Diu 
que ells pensaven que el tema del Parc de Llevant estaria molt més avançat. Considera 
que no s’ha donat un impuls a aquest tema. Si s’hagués donat aquest impuls ara no hi 
hauria aquesta moció. Afirma que l’Equip de Govern fa un discurs a favor del Parc 
Natural de Llevant. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ell també ha detectat que darrerament ha tengut 
un funcionament deficient. No obstant això, diu que no està d’acord amb el fons de la 
moció i, per això, votarà en contra. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, no considera que sigui una barbaritat 
presentar aquesta moció, en canvi opina que sí que ho és que el batle mesuri les seves 
paraules en xerrar del territori artanenc. Diu que li han sorprès les dificultats que està 
tenint aquesta moció. Argumenta que amb aquests doblers es podrien contractar 
operaris. Manifesta que agrairien que el gerent actual del Consorci volgués explicar la 
seva feina com a gerent. Finalment, diu que li agradaria saber el sou del gerent. 
 
A continuació, se sotmet la moció a votació, la qual, per 3 vots a favor (UIA i EV-
Esquerra d’Artà) i 9 vots en contra (UM, PSOE i PP), no resta aprovada per manca de 
quòrum en la votació. 
 
A continuació, el batle diu que s’ha de votar la inclusió d’un punt en l’ordre del dia, i 
que s’ha de debatre, si n’és el cas. 
 
P1- Aprovació, si s’escau, del Catàleg de Camins del Terme Municipal d’Artà. 
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Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en 
l’ordre del dia. 
 
El batle explica l’informe de Secretaria que, copiat literalment, diu: 
 
“Es presenta, perquè el Ple de l’Ajuntament d’Artà l’aprovi, el ‘Catàleg de Camins del 
Terme Municipal d’Artà elaborat pel Departament de Promoció i Ocupació – 
FODESMA del Consell de Mallorca. 
 
En aquest ‘Catàleg de Camins del Terme Municipal d’Artà’ es relacionen fins a 86 
camins. De cada un se n’ofereix una fitxa individualitzada on consta la seva localització 
(inici, final, longitud, documentació localitzada....), la tipologia (amplada, tipus de 
ferm...), el seguiment (dificultat, pas, estat...), els elements constructius existents,  i un 
darrer apartat d’observacions generals. A més de les fitxes, el catàleg conté un ampli i 
detallat annex cartogràfic. 
 
Aquest treball que s’ha posat a l’abast de l’Ajuntament i dels ciutadans esdevé en si 
mateix un instrument de document de consulta i informació sobre els camins que s’hi 
relacionen . 
 
Més enllà d’aquesta utilitat simplement informativa, des del punt de vista jurídic i 
institucional, la presentació al Ple de l’Ajuntament del “Catàleg de Camins del Terme 
Municipal d’Artà” s’ha d’entendre amb la finalitat que aquest document constitueixi, a 
més, una base documental de l’Inventari de vies públiques que ha de formar part de 
l’Inventari de Béns Immobles de l’Ajuntament d’Artà.   
 
L’article 132 de la  Llei 20/2006, de 15 de desembre,  municipal i de règim local de les 
Illes Balears estableix el següent: 
 
“1. Els ens locals tenen l’obligació de formar un inventari valorat de tots els béns que 
els pertanyin, que ha de comprendre els béns de domini públic, el spatrimonials, els 
drets i els valors mobiliaris, descrits amb el detall necessari per identificar-los. 
 
2. L’inventari ha de ser objecte d’actualització continuada, sense perjudici que s’hagi 
de rectificar anualment i que s’hagi de comprovar cada vegada que es renovi la 
corporació. 
 
3. Correspon al Ple de la corporació l’aprovació, la rectificació i la comprovació de 
l’inventari.” 
 
Igualment, es preveu l’existència d’un inventari per a totes les administracions a 
l’article 32 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, de Patrimoni de les Administracions 
Públiques. 
 
L’Ajuntament d’Artà ha anat conformant l’Inventari Municipal de Béns encara que, de 
moment, és parcial. Així doncs, es troben inventariats els béns immobles urbans i els 
béns mobles, però no les vies públiques. 
 
Per tant, del que es tracta ara és d’aprovar la inclusió d’una relació de camins a 
l’Inventari Municipal de Béns, a l’epígraf de béns immobles, a la categoria de vies 
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públiques.   
 
La regulació detallada d’aquest inventari i registre de béns de les corporacions locals es 
troba en els articles 17 a 36 del Reglament de Béns de les Entitats Locals, aprovat pel 
Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny. 
 
Precisament, en tractar de l’Inventari dels Béns Immobles, l’article 20 de l’esmentat 
Reglament de Béns de les Entitats Locals, estableix les dades que haurà d’expressar i, 
concretament pel que fa a les vies públiques, l’apartat g) d’aquest article 20, especifica 
que hauran de constar les dades necessàries per a la seva individualització, amb especial 
referència als seus límits, longitud i amplària. 
 
Com s’ha dit al començament, es pot comprovar que a les fitxes dels camins que conté 
el “Catàleg de Camins del Terme Municipal d’Artà” inventariats consten aquestes 
dades mínimes, a més d’altres que ofereixen una amplia informació sobre cada camí 
conformant un detallat estudi de cada camí en el qual es fa menció de la documentació 
utilitzada (arxivística, bibliogràfica i cartogràfica). 
 
Per tant, es compleixen, amb escreix, els requisits mínims que exigeix el citat article 20 
pel que fa a les dades mínimes que han de constar a l’inventari municipal. 
 
Cal precisar que es considera que, en aquest moment, els camins que s’han d’incloure a 
l’Inventari Municipal de Béns són precisament aquells que, en el Catàleg, es conclou 
que són de titularitat municipal. 
 
Així doncs, a l’apartat de  conclusions es diu, literalment: 
 
“3. Atesa la documentació que s'ha trobat, es pot fer una relació dels camins que 
apareixen explícitament com a públics o en els que l'administració ha intervingut al llarg 
del temps. Segons aquesta documentació i sense perjudici que l'Ajuntament consideri la 
necessitat de l'obertura d'un expedient d'investigació, d’acord amb l'apartat 2.1.5 d'aquest 
catàleg, reuneixen els requisits mínims per a ser inclosos a l'inventari de Béns Municipals 
d’Artà (apartat 2.1.4), els camins següents: 
 
1. Camí de Can Canals / Camí de Son Sureda / Camí de les Clavegueres. 
2. Camí de Son Fortè Nou. 
3. Camí d'Albarca  / Camí de Son Puça / Camí de la Creu Nova. 
4. Camí del Racó. 
5. Camí de na Maians. 
6. Camí de Son Duc / Camí del Molí d'en Salom / Camí del Maiol. 
7. Camí dels Pollets / Camí del Clot Fiol. 
8. Camí de les Païsses  / Camí de Cas Soldat. 
9. Camí del Rafal / Camí de la Corbaia / Camí del Molí Nou. 
10. Camí de l'Estelrica / Camí de la Jordana. 
11. Carretera Vella de Palma / Camí Vell de Palma / Ctra. antiga de Manacor. 
12. Camí de la Calobra / Carreró de la Creu de l'Auma. 
13. Camí de Carrossa / Camí de la Carbona. 
14. Camí de Betlem. 
15. Camí dels Olors / Camí de Can Guidet. 
19. Camí de l'Ermita de Betlem per Son Sureda. 
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21. Camí de Betlem al Caló. 
23. Camí de l'Ermita de Betlem a Betlem / Pas del Grau. 
26. Camí de na Pineda. 
29. Camí de Sos Sanxos / Camí del Pinet. 
36. Camí Vell de l'Alqueria Vella. 
37. Travessia del Campet. 
38. Camí de Cas Bril / Camí de l'Hort del Bril. 
40. Camí del Parral / Camí de les Porres. 
42. Camí de la Coma Sequera. 
44. Camí de Son Boiet. 
45. Camí del Pou del Rafal. 
48. Camí de Sos Fulles / Camí del Pou Colomer. 
49. Camí de la Farinera. 
50. Camí de Son Vives. 
52. Camí de Mallorques / Camí de na Vergunya / Camí del Molinet. 
53. Camí de l’Estanyol. 
56. Camí Vell de l’Ermita. 
59. Camí 59. 
64. Camí Vell de la Duaia. 
70. Camí del Barranc de la Canova. 
76. Camí de Son Fortesa. 
77. Camí de Son Fortè Nou a Son Sureda. 
79. Camí del Pai d'en Sales / Camí del Pas d'en Sales. 
84. Camí de Cas Pillo. 
85. Camí de l'Estret / Camada de Can Blanc.” 
 
Per tant, ha de queda clar que, en cap cas, es dóna al “Catàleg de Camins del Terme 
Municipal d’Artà” un caràcter d’inventari exhaustiu, ja que aquesta no és la seva 
naturalesa ni funció. El que es fa és incorporar a l’Inventari Municipal de Béns aquests 
camins que, de manera contrastada, es conclou que són de titularitat municipal. Tot això 
sens perjudici, òbviament, que, posteriorment, es puguin incloure a l’Inventari tota una 
sèrie de nous camins. 
 
D’acord amb la Llei 20/2006 l’aprovació de l’inventari correspon al Ple. Per això 
mateix també correspon al Ple la incorporació a l’Inventari d’aquests camins. 
 
Un cop aprovat pel Ple, s’haurà de sotmetre a informació pública durant un termini 
mínim de trenta dies perquè els interessats puguin presentar les al·legacions que 
considerin escaients. Aquest acord es farà públic mitjançant un edicte publicat al BOIB. 
 
En cas que no es presentin al·legacions, s’incorporarà a l’Inventari Municipal de Béns 
l’esmentada relació de camins.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. Diu que el seu grup hi 
farà feina durant el termini de dos mesos d’informació pública. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, també manifesta la seva conformitat. 
Diu que s’ha perdut molt de temps en aquest tema. 
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El batle diu que els faltaven 2 plànols i els han hagut de demanar al Consell de 
Mallorca. 
 
Els reunits, acorden per unanimitat: 
 
1. Aprovar la inclusió dins l’Inventari de Béns Municipals, a l’epígraf de béns 
immobles, com a vies públiques, dels camins següents:  
 
1. Camí de Can Canals / Camí de Son Sureda / Camí de les Clavegueres. 
2. Camí de Son Fortè Nou. 
3. Camí d'Albarca  / Camí de Son Puça / Camí de la Creu Nova. 
4. Camí del Racó. 
5. Camí de na Maians. 
6. Camí de Son Duc / Camí del Molí d'en Salom / Camí del Maiol. 
7. Camí dels Pollets / Camí del Clot Fiol. 
8. Camí de les Païsses  / Camí de Cas Soldat. 
9. Camí del Rafal / Camí de la Corbaia / Camí del Molí Nou. 
10. Camí de l'Estelrica / Camí de la Jordana. 
11. Carretera Vella de Palma / Camí Vell de Palma / Ctra. antiga de Manacor. 
12. Camí de la Calobra / Carreró de la Creu de l'Auma. 
13. Camí de Carrossa / Camí de la Carbona. 
14. Camí de Betlem. 
15. Camí dels Olors / Camí de Can Guidet. 
19. Camí de l'Ermita de Betlem per Son Sureda. 
21. Camí de Betlem al Caló. 
23. Camí de l'Ermita de Betlem a Betlem / Pas del Grau. 
26. Camí de na Pineda. 
29. Camí de Sos Sanxos / Camí del Pinet. 
36. Camí Vell de l'Alqueria Vella. 
37. Travessia del Campet. 
38. Camí de Cas Bril / Camí de l'Hort del Bril. 
40. Camí del Parral / Camí de les Porres. 
42. Camí de la Coma Sequera. 
44. Camí de Son Boiet. 
45. Camí del Pou del Rafal. 
48. Camí de Sos Fulles / Camí del Pou Colomer. 
49. Camí de la Farinera. 
50. Camí de Son Vives. 
52. Camí de Mallorques / Camí de na Vergunya / Camí del Molinet. 
53. Camí de l’Estanyol. 
56. Camí Vell de l’Ermita. 
59. Camí 59. 
64. Camí Vell de la Duaia. 
70. Camí del Barranc de la Canova. 
76. Camí de Son Fortesa. 
77. Camí de Son Fortè Nou a Son Sureda. 
79. Camí del Pai d'en Sales / Camí del Pas d'en Sales. 
84. Camí de Cas Pillo. 
85. Camí de l'Estret / Camada de Can Blanc.” 
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2. Exposar a informació pública, per un termini de dos mesos comptat a partir del dia 
següent de la publicació d’aquest anuncia al BOIB, la relació de camins municipals que 
s’inclouen dins l’Inventari de Béns Municipals, a l’epígraf de béns immobles, com a 
vies públiques, així com la documentació obrant a l’expedient administratiu; termini 
durant el qual tots aquells que hi estiguin interessats podran examinar la documentació 
en el Departament d’Obres d’aquest Ajuntament, i podran presentar els suggeriments,  
al·legacions o reclamacions que considerin oportunes. 
Una vegada transcorregut aquest termini, es considerarà aprovada definitivament la 
inclusió dels camins relacionats a l’Inventari de Béns Municipals, en el cas que no 
s’hagin presentat suggeriments, al·legacions o reclamacions. 
 
 
10.  Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost 
de 2009 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 
2009. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, demana informació sobre dos decrets de precinte de dos 
locals del municipi. 
El batle li dóna la informació. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
11. Precs i preguntes 
 
Seguidament, s’informa que els grups municipals UIA, PP i EV-Esquerra d’Artà  han 
presentat un escrit de precs i preguntes, el qual es llegeixen a continuació. 
  
PRECS I PREGUNTES FORMULADES PER UIA 
 
PRECS 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que es plantegi, com la majoria de pobles veïns, a 
causa de la crisi econòmica, no apujar les taxes i els preus públics per al 2010. 

 
Resposta: S’hi està fent feina. Ho tenim en compte. 

 
2. Demanam a l’Equip de Govern que, en preparar les ordenances per a l’any 2010, 
prevegin que els comerços de la Colònia de Sant Pere es puguin acollir a les mateixes 
bonificacions per al reciclatge que els d’Artà. 

 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
PREGUNTES 
 
1. Hisenda 
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1.1. Quantes persones han demanat la bonificació per a la taxa d’IBI per ser membres de 
famílies nombroses? 

 
Resposta: 6. 

 
1.2. S’ha comprovat que totes elles ho hagin demanat per al seu domicili habitual? 

 
Resposta: Sí. 

 
1.3. Com es duu a terme aquesta comprovació? 

 
Resposta: Amb la documentació aportada, més el Padró Municipal d’Habitants. 

 
1.4. Quina és la quantitat que ha cobrat l’Ajuntament, per ocupació de via pública, a la 
fallida promoció de primera línia de la Colònia? 

 
Resposta: Cap. 

 
1.5. Quina és l’ocupació, en metres quadrats, d’aquesta fallida promoció? 

 
Resposta: 65 m². 

 
1.6. Quina és la quantitat que l’Ajuntament ha deixat de recaptar per aquest concepte? 

 
Resposta: Cap. 
 
 
2.  Personal 
 
2.1. S’ha demanat l’informe que dimanava de la sentència 112/09 del Jutjat del 
Contenciós Administratiu número 1 al Consell Consultiu?  

 
Resposta: No. 

 
2.2. Si és que sí, quan?  Si és que no, per què? 

 
Resposta: Falta de temps. 
 
 
 
3. Interior 
 
3.1. Ja han trobat temps per contestar-nos i documentar la sol·licitud que es va registrar 
dia 10 de juliol? 

 
Resposta: No. 

 
3.2. Quines són les inversions que l’Ajuntament ha fet als parcs infantils? 

 
Resposta: La inversió consistirà en la repavimentació de tots els parcs. Està tot a punt, 
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mentre esperam que el temps permeti iniciar les inversions. 
 

3.3. Quines són les millores que ha fet l’Ajuntament a Na Caragol per començar el curs 
2009-2010 amb garanties? 

 
Resposta: Durant tot el curs es fan les millores necessàries, segons les peticions de 
l’escola. 

 
3.4. Quina és la seva percepció de la reforma circulatòria proposada a la plaça del 
Conqueridor? 

 
Resposta: Molt bona. 

 
No va assegurar el senyor batle a un veí que deixaria uns quants estacionaments? 

 
Resposta: No. 
 
 
4. Medi Ambient 
 
4.1. Tot i que l’Equip de Govern ho posa en dubte, les queixes de la majoria de 
ciutadans són a causa de la poca neteja del municipi. Quines iniciatives ha posat en 
marxa la regidoria de Medi Ambient per donar resposta a les queixes dels ciutadans? 

 
Resposta: Cap, ja que no tenim constància d’aquestes queixes. 

 
4.2. Què els costa llevar els contenidors de l’entrada del cementiri colonier, que fa tan 
mala impressió?  

 
Resposta: De bon tros, ens costa més que el que va costar posar-los. Però hem de dir 
que s’hi està fent feina. 

 
4.3. Què els costa llevar els contenidors de la ronda nova, que l’única comesa que tenen 
són atreure les escombraries en hores de no recollida? 

 
Resposta: No ens costa, però convé aclarir que la seva comesa mai no ha estat atreure 
les escombraries. 

 
4.4. Quines actuacions s’han dut a terme a Artà dins la Xarxa de Municipis, a la qual la 
regidora es va afegir amb tant d’entusiasme? 

 
Resposta: Cap actuació, si bé l’objectiu d’estar dins aquesta xarxa és la d’intercanviar i 
obtenir informació i assessorament tècnic per a possibles accions que es poden dur a 
terme. 
 
5. Urbanisme 
 
5.1. S’ha dictat sentència sobre la illeta del Molí d’en Regalat. Ens en poden donar una 
còpia? 
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Resposta: Sí. 
 

5.2. En aquesta sentència es diu, ras i curt, que els terrenys són rústics, i hi ha una 
promotora que va avançar 500.000 euros per construir-hi divuit xalets. L’Ajuntament 
haurà de tornar aquests doblers? 

 
Resposta: No se sap. 

 
5.3. Quina és la quantitat que, de dia 1 de gener i fins a dia 15 de setembre d’aquest any, 
ha ingressat l’Ajuntament per llicències urbanístiques? 

 
Resposta: 189.937,07 �. 

 
5.4. Aquesta quantitat és la que preveia l’Equip de Govern en els pressupostos? 
 
Resposta: L’any encara no ha acabat. 
 
5.5. Ha presentat projecte de legalització, l’obra del polígon 24, parcel·la 291? 
 
Resposta: Sí. 
 
5.6. Si el Catàleg de Béns Immobles hagués estat en vigor, s’hauria pogut presentar 
projecte de legalització? 
 
Resposta: Sí que es pot presentar un projecte. 
 
5.7. En què consisteix aquest projecte de legalització? 
 
Resposta: En la legalització de les obres que s’han fet sense llicència. 
 
6. Festes 
 
6.1. Què han costat les festes de la Colònia de Sant Pere a l’Ajuntament? 

 
Resposta: 20.286,34 �. 

 
6.2. Què han costat les festes de Sant Salvador a l’Ajuntament? 

 
Resposta: 117.659,64 �. 

 
6.3. Què ha costat el programa “Encalentint festes” a l’Ajuntament? 

 
Resposta: 593,40 �. 

 
6.4. Què ha costat la fira a l’Ajuntament? 

 
Resposta: 7.237,27 �. 

 
6.5. Per què hi hagué queixes reiterades dels vinaters artanencs al tast de vins? 
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Resposta: A dia d’avui no he rebut cap queixa, al contrari. 
 

 
 
 
PRECS I PREGUNTES FORMULATS PEL PP 

 
 
PRECS  
 
1. Preguem a l’Equip de Govern que reconsideri la seva postura i treballi en la posada 
en marxa d’un procés de pressuposts participatius a Artà per al proper 2010. 

 
Resposta: Continuam amb la mateixa postura. 

 
2. Preguem a l’Equip de Govern que estableixi tan aviat com sigui possible el servei de 
recollida selectiva porta a porta al nucli d’Artà. 

 
Resposta: S’hi està fent feina. 

 
3. Preguem a l’Equip de Govern que treballi per millorar notablement el servei de neteja 
viària de la Colònia de Sant Pere per tal que no torni a donar mai més una imatge tan 
inadequada, especialment durant els mesos d’estiu. 

 
Resposta: D’acord. 

 
5. Demanam a l’Equip de Govern un major control i seguiment de l’empresa 
concessionària del servei de recollida de residus amb la finalitat de millorar el servei. 

 
Resposta: S’hi està fent feina. 

 
6. Demanam a l’Equip de Govern que sol·liciti a la Conselleria d’Educació un mòdul 
prefabricat per a l’escola de la Colònia, per evitar que els alumnes hagin de fer classe al 
menjador. 

 
Resposta: Creiem que no és necessari, ja que no n’hem tengut cap petició. 
 
 
 
 
PREGUNTES 

 
1. Quines són les darreres actuacions de l’Equip de Govern, i en quin estat es troben les 
recepcions pel que fa a les urbanitzacions de Betlem, Sant Pere i l’Estanyol? 
 
Resposta: Les mateixes que en el darrer Ple. 

 
2. Quines seran les passes següents i en quin marge de temps s’efectuaran? 

 
Resposta: Les passes ja estan fetes i el temps no se sap. 
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3. A quant ascendeix el pressupost total per remodelar el casal de Can Solivellas? 

 
Resposta: 714.848,25 � IVA inclòs. 

 
Quines quantitats finançades pel govern central han estat, a dia d’avui, compromeses? 

 
Respostes: Les mateixes. 

 
Quan es té previst que s’iniciïn les obres? 

 
Resposta: No se sap. 

 
4. Quina despesa va fer la regidoria de Festes en camisetes per a les festes de Sant 
Salvador 2009? 

 
Resposta: 698,03 �. 

 
Quins ingressos es varen recaptar per la seva venda? 

 
Resposta: 105 �. 

 
5. Què ha recaptat l’Ajuntament per les inscripcions del triatló de les festes? 

 
Resposta: 1.800 �. 

 
6. D’ençà del darrer plenari, s’ha produït algun avenç respecte a la tramitació de les 
Normes Subsidiàries? 

 
Resposta: Són al Consell de Mallorca per a l’aprovació definitiva. 

 
7. És conscient l’Equip de Govern que les clavegueres transversals instal·lades per a les 
obres de canalització continuen fent renou i provocant molèsties als veïnats? 

 
Resposta: No totes, algunes, pot ser. 

 
8. Quant de temps creu el batle que es necessita per reparar una claveguera? 

 
Resposta: Bastant. 
 
 
PRECS I PREGUNTES FORMULATS PER EV-ESQUERRA D’ARTÀ 

 
PREC 

 
1. Pregam a l’Equip de Govern que vigili els usos particulars que es dóna al C/ 
Menorca. Ens han informat que molt sovint un taller hi diposita materials de ferreria: 
planxes i tubs metàl·lics, amb els quals, per altra banda, els usuaris de la via es podrien 
fer mal. 
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Resposta: Es tendrà en compte. 
 
 
 
PREGUNTES 

 
1. Habitatge  
1.1. Ha presentat l'Equip de Govern a la Conselleria d'Obres Públiques i Habitatge 
alguna proposta de sòl municipal per a la construcció d'habitatges protegits, en la línia 
del que va expressar el batle: “el jovent necessita aquest impuls i li hem de donar 
resposta” (Ple de gener de 2008) i de les declaracions a Diario de Mallorca (27-03-
2008) “[...] cercarem solucions per incentivar el jovent, que pugui accedir a un 
habitatge a preus raonables”?  

 
Resposta: No. 

 
1.2. En cas negatiu, quina és la raó?  

 
Resposta: No tenim terrenys. 

 
1.3. Quants d'habitatges cedits per persones que resideixen a la Residència de Persones 
Majors d'Artà té actualment l'Ajuntament d'Artà sota la seva propietat?  

 
Resposta: 3. 

 
1.4. Quants d'aquests habitatges reben algun ús municipal?  

 
Resposta: 1. 

 
1.5. Quins usos?  

 
Resposta: Casal de joves. 

 
1.6. Té previst l'Equip de Govern rehabilitar aquests habitatges perquè es puguin fer 
servir, per exemple, com a llar per a emergències socials, o es puguin llogar, etc.?  

 
Resposta: No. 

 
1.7. Troba necessària l'Equip de Govern una política d'habitatge dirigida a la creació 
d'un Parc municipal d'Habitatges de Lloguer?  
Resposta: De moment, no.   
 
2. Agricultura, Medi Ambient i Patrimoni Natural i Cultural  
2.1. PARC NATURAL DE LA PENINSULA DE LLEVANT (PNL)  
2.1.1. Té l'Equip de Govern municipal algun interès en l'ampliació del PNL, amb el 
consens dels propietaris, en la línia de l'expressat en altres ocasions i del manifestat en 
múltiples ocasions pel Conseller de Medi Ambient, M. Àngel Grimalt?  

 
Resposta: Tots els interessos que tenguin els propietaris. 
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2.1.2. Si és afirmatiu, quines actuacions ha dut a terme en aquesta direcció?  
 

Resposta: No hi ha demandes. 
 

2.1.3. Quines actuacions es consideren dur a terme pròximament?  
Resposta: Les actuacions les faran des de les conselleries. 
 
2.2. CONSORCI D'AUBARCA – ES VERGER  
2.2.1. S'ha produït alguna reunió entre la gerència d'aquest ens, en què participa 
l'Ajuntament d'Artà, i els treballador del Consorci per tractar qüestions de caire laboral 
(convenis laborals, condicions de feina, etc.)?  

 
Resposta: A la Junta rectora ens van comunicar que s’hi havia conversat, però no sabem 
res més. 

 
2.2.2. Si és afirmatiu, algun assessor jurídic especialista en relacions laborals ha 
acompanyat la gerència d'aquest Consorci?  

 
Resposta: No ho sé. 

 
2.2.3. Si és afirmatiu, quin assessor/a?    
 
2.3. REPRESENTANT MUNICIPAL A L'ENS “MALLORCA RURAL”  
2.3.1. Quines han estat les actuacions de la nova representant municipal en aquest ens?  

 
Resposta: Cap, de moment. 

 
2.3.2. Quins són els projectes i les actuacions previstes per part de l'Ajuntament en 
relació amb aquest ens?  
Resposta: Esperem que surtin les propostes que estan lligades al Programa Leader. 
 
2.4. AGRICULTURA  
2.4.1. Té l'Equip de Govern algun interès a crear marques alimentàries o altres 
productes agraris municipals o comarcals, relacionats, per exemple, amb el Parc Natural 
de Llevant?  

 
Resposta: Sí. 

 
2.4.2. Si és afirmatiu, què ha fet, respecte a això?  
Resposta: S’ha tengut alguna conversa amb gent de la cooperativa agrícola.   
 
2.5. APLICACIÓ DE LA NORMATIVA QUE REGULA LA CIRCULACIÓ DE 
VEHICLES NO AUTORITZATS ALS ESPAIS NATURALS PROTEGITS DEL 
TERME MUNICIPAL  
2.5.1. Per quin motiu no se senyalitzen o s'augmenta la senyalització en els espais 
protegits, sobretot en els costaners, per facilitar el compliment d'aquesta norma?  

 
Resposta: Falta de temps i de pressupost. 
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2.5.2. S'han arreglat els que estan romputs o en tan mal estat de conservació que no es 
poden llegir, tal com es va fer amb els de Caloscamps?  

 
Resposta: No. 

 
2.5.3. Quines han estat les “campanyes d'informació” dutes a terme i anunciades per la 
regidora de Medi Ambient a les sessions del Ple de maig i juliol de 2008, com aquesta 
passada primavera?  

 
Resposta: Cap. 

 
2.5.4. Preveu l'Equip de Govern fer alguna passa per solucionar aquest problema?  

 
Resposta: Sí. 

 
2.5.5. Dóna l'Equip de Govern alguna importància a la conservació dels nostres espais 
protegits, en l’àmbit de conservació del patrimoni natural?  
Resposta: Sí. 
 
2.6. PATRIMONI ARQUEOLÒGIC  
2.6.1. Des del passat mes de març, l'Ajuntament sap que el rètol explicatiu del dolmen 
de l'Aigua Dolça ha caigut i és il·legible. Per què no s'ha reinstal·lat?  

 
Resposta: Manca de temps i de pressupost. 

 
2.6.2. Per quin motiu no se senyalitza el jaciment de l'arenalet de Son Colom, tal com 
aquest regidor va pregar a l'Equip de Govern que es fes, mitjançant una instància el 
passat dia 1 de juliol, i segons l'establert a l'article 93.4 de la Llei 12/1998, de 21 de 
desembre, de Patrimoni Històric de les Illes Balears?  
 
Resposta: Manca de temps i de pressupost. 

 
2.6.3. Quines mesures s'han dut a terme pel que fa a la regulació del trànsit de vehicles 
al voltant, com a mínim, del jaciment arqueològic del dolmen de l'Aigua Dolça i el seu 
entorn de protecció i Àrea de Control Arqueològic, tal com obliga l’article d'aquesta 
Llei?  

 
Resposta: Cap. 

 
2.6.4. Si no s'ha pres cap mesura, quina es prendrà i quan?  

 
Resposta: S’està estudiant. 

 
2.6.5. S'ha contestat la carta de Josep Antoni Alcover, investigador científic del 
CSIC/IMEDEA, de dia 28 d'agost, dirigida al batle d'aquest ajuntament, en la qual 
expressava la seva gran preocupació sobre la manca de protecció de la naveta de 
l'arenalet de Son Colom, amb paraules de l'investigador, “[...] la manifestació 
arquitectònica més antiga coneguda a Mallorca, el que queda de l'edifici més antic”?  

 
Resposta: Encara no. 
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2.6.6. Si és que no,  per quina raó?  

 
Resposta: Estam pendents d’una reunió amb el director general de Patrimoni. 

 
2.6.7. S'ha tengut en compte, en algun moment, el nostre prec de fa un any 
(30/09/2008), en el qual demanàvem que “per tal de donar a conèixer i divulgar el 
patrimoni arqueològic d'Artà a grans i petits  mitjançant activitats lúdiques i tallers, [es 
donassin] les passes oportunes per incorporar el nostre municipi entre els participants 
al projecte ‘Tardor arqueològica 2009’ organitzat conjuntament entre distints 
municipis de Mallorca i el Consell de Mallorca, i finançat íntegrament per aquesta 
institució insular”?  

 
Resposta: Sí. 
 
2.6.8. Si és que no, per quin motiu?  

 
El portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, retira les preguntes 2.6.9, 2.6.10 i 
2.6.11 del seu escrit de preguntes. 

   
 
3. Urbanisme  
3.1. DISCIPLINA URBANÍSTICA  
3.1.1. MOVIMENTS DE TERRA I CANVI EN EL RELLEU ORIGINAL DE LA 
PARCEL·LA 405 DEL POLÍGON 3  
3.1.1.1. S'ha tengut en compte la nostra instància, presentada dia 18 de juny de 2009, on 
es demanava la revisió de l’ofici de la llicència urbanística atorgada per la Junta de 
Govern Local d'aquest Ajuntament dia 7 d'octubre de 2008?  

 
Resposta: Es tendrà en compte a l’hora de resoldre. 

 
Retira les preguntes 3.1.1.2 i 3.1.1.3. 

 
3.1.1.4. En quin estadi es troba  la tramitació de l'expedient d'infracció 27/2007, incoat 
pels moviments de terra que s'hi feren el mes d'octubre de 2007?  

 
Resposta: Proposta de retirada i multa en executiva. 

 
3.1.1.5. S'ha imposat el 100% de la sanció, atesa la no legalització d'aquestes obres en 
temps i forma?  

 
Resposta: No. 

 
3.1.1.6. Si és negatiu, per quina raó?  
Resposta: Per quina raó s’ha d’imposar? 
 
3.1.2. TERRAPLENS DE TERRA EN SÒL RÚSTIC  
3.1.2.1. Són legals els terraplens de terra aixecats a la parcel·la 32 del polígon 4, com els 
de les parcel·les de la vorera del cementiri de la Colònia, arran de la carretera en 
direcció a aquest nucli urbà, aixecades com a pantalla física sonora i visual? 
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Resposta: Es comprovarà. 

  
3.1.2.2. No n'està assabentat, l'Ajuntament, d'aquestes possibles infraccions?  

 
Resposta: No ens consten. 

 
3.1.2.3. Ara que ho està, i si aquests terraplens fossin il·legals, pensa fer alguna cosa 
respecte a això, l’Ajuntament?  
Resposta: Primer s’ha de mirar el que hi ha. 
 
3.1.3. EXPOSICIÓ COMERCIAL DE MAQUINÀRIA AGRÍCOLA, POL. 12, PARC. 
301  
3.1.3.1. En quin estadi de tramitació es troba l'expedient d'infracció urbanística 
corresponent a aquesta activitat comercial prohibida en sòl no urbà?  

 
Resposta: En tramitació. 

 
3.1.3.2. S'ha obert un expedient pel que fa a l'activitat comercial (exposició de 
productes) que s'hi duu a terme sense llicència?  
 
Resposta: Sí. 

 
3.1.3.3. Sí és afirmatiu, en quin estadi es troba?  

 
Resposta: En tramitació. 

 
3.1.3.4. Sí és negatiu, per quina raó?  
 
3.1.4. OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA  
Atesa la nostra instància de dia 6 de juliol, relativa a les obres ubicades al passeig de la 
Mar, núm. 39; 
3.1.4.1. És un fet imposable objecte del que regula l'Ordenança núm. 18, “Reguladora 
de la taxa per l'ocupació de la via pública amb mercaderies, maquinàries, materials de 
construcció i altres instal�lacions anàlogues” el tancament de l'obra que ocupa 
aproximadament uns 65 m² de via pública (voravia)?  

 
Resposta: Sí. 

 
3.1.4.2. Si així fos, s'ha reclamat la liquidació del que correspongui en aplicació de 
l'esmentada ordenança, a banda de l'aplicació del que s’estableix a l’article número 6, 
pel que fa al restabliment, reparació o reconstrucció del domini públic de la voravia 
afectada pel tancament? 

 
Resposta: Sempre s’ha considerat que per temes de seguretat no s’ha de cobrar. 

 
3.1.4.3. Si fos un fet imposable, a quant apuja el que s’ha liquidat o el que s'ha de 
liquidar?  

 
Resposta: No s’ha calculat. 
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3.1.4.4. Si no resulta un fet imposable, en quin informe tècnic es fonamenta aquesta 
conclusió?  
   
4. Turisme  
4.1. S'ha produït algun avenç pel que fa al desenvolupament del Pla de 

desenvolupament i desestacionalització turística?  
 

Resposta: Sí. 
 

4.2. Si és afirmatiu, quin?  
 

Resposta: Reunions amb diferents sectors que hi han de participar. 
 
4.3. Si és negatiu, per quina raó? De què s'està pendent?  
 
5. Ràdio Artà Municipal  
5.1.Quins són els ingressos de Ràdio Artà Municipal en concepte de publicitat el durant 

el que duim de 2009?  
 

Resposta: 2.520 �. 
 

5.2.Quins són els ingressos de Ràdio Artà Municipal, concretament per publicitat 
institucional (Ajuntament, Consell de Mallorca, conselleries) i/o per programes 
relacionats i encarregats per les administracions públiques supramunicipals, amb la 
forma, per exemple, de contracte menor?  
 

Resposta: Cap. 
 

5.3.Va comprovar el regidor B. Gili, de Telecomunicacions, les nostres informacions 
aportades en Comissió Informativa el passat dia 20 de maig de 2009, segons les 
quals el responsable de la gestió d'aquest mitjà municipal de comunicació no havia 
declarat a l'Ajuntament tot l'ingressat en concepte de publicitat (regulada per taxa 
municipal) i en concepte d'un contracte menor per a l'emissió del programa setmanal 
“Natura”, signat per la Directora General de Comunicació de la Conselleria de 
Presidència el passat dia 17 d'abril de 2008, per un total de 8.796,67 euros?  

 
Resposta: Vaig comprovar l’existència d’un contracte menor en concepte d’emissió 
d’un programa de ràdio. 
 
5.4. Si és que no, per quin motiu?  
 
5.5. Si és afirmatiu, quines mesures s'han pres per tal de regularitzar els comptes 

econòmics entre aquesta persona encarregada de la gestió de la ràdio municipal i 
l'Ajuntament?  

 
Resposta: No s’ha de regularitzar res, ja que no és en concepte de publicitat. 
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5.6. S'han rebut, a la fi, les memòries, informes, inventaris de material, etc., 
corresponents als contractes entre l'Ajuntament d'Artà i aquesta persona durant els 
anys 2006 i 2007?  
 

Resposta: No totes. 
  
5.7. Per quin motiu s'ha resolt prorrogar, el passat dia 24 d'agost de 2009, la gestió de 

Ràdio Artà Municipal a aquesta persona, atesos els múltiples incompliments 
contractuals i irregularitats comptables descrits anteriorment?  
 

Resposta: Perquè creiem que la gestió de Ràdio Artà és l’adequada. 
 
5.8. Compta Ràdio Artà Municipal amb el preceptiu títol habilitant de la radiodifusió 

sonora?  
 

Resposta: Està en tràmit. 
 
5.9. Si és afirmatiu, quan es va publicar al BOIB?  

 
Resposta: Està en tràmit. 
 
5.10. Si és negatiu, quan regularitzarà, l’Equip de Govern, la radiodifusió d'aquest 

mitjà de comunicació municipal?  
Resposta: Està en tràmit. 
 
6. Personal Municipal  
6.1. Quan té previst l'Equip de Govern convocar els llocs de feina ocupats irregularment 

(“indefinits”) en l’actualitat: dinamitzador cultural, diplomat en Relacions Laborals, 
educador social, monitors de ludoteca, etc.?  
 

Resposta: No tenim una data concreta. 
 

6.2. Per quin motiu no es convoca la plaça de funcionari administratiu prevista a les 
ofertes públiques de feina de l'Ajuntament de 2008 i 2009?  
 

Resposta: Està en tràmit. 
 

6.3. Preveu l'Equip de Govern cobrir-la en el futur?  
 

Resposta: Sí. 
 
6.4. Si és afirmatiu, quan?  

 
Resposta: Dins l’any 2009. 
 
6.5.Quan es preveu cobrir la plaça d'arquitecte municipal correctament, és a dir, amb un 

funcionari/a de carrera?  
 

Resposta: Està correctament coberta. 
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6.6.S'ha plantejat l'Equip de Govern la necessitat de funcionaritzar determinats llocs de 
feina, com ara caps d'àrea i caps de serveis municipals, de caràcter permanent, 
segons la legislació vigent (art. 9 de la  Llei 7/2007, de 12 d'abril, de l'Estatut Bàsic 
de l'Empleat Públic),per exemple?  
 

Resposta: Sí. 
 
6.7. Quines són les despeses derivades de la suspensió del sou i el lloc de feina del S. 
Mestre, antic cap de la Policia Local, acte administratiu declarat nul per la Sentència 
303/2008, del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Palma, de data 29/10/09, 
incloses les del Contenciós Administratiu que va perdre l'Ajuntament i el salari que se li 
ha hagut de pagar corresponent al temps que, per aquest motiu, aquest funcionari no va 
percebre?  

 
Resposta: 78.051,32 � + 27.317,96 � -105.369,28 � pel període comprés des de febrer 
de 2008 fins a juliol  de 2009. 
 
6.8. Hi ha hagut alguna reclamació dinerària, per part d'aquest funcionari, pel que fa als 

doblers que l'Ajuntament li ha pagat en compliment de l'esmentada sentència?  
Resposta: No.   
 
7. Policia Local 
7.1. Considera l'Equip de Govern necessari efectuar controls d'alcoholèmia dins del casc 
urbà del municipi?  
Resposta: Sí. 

 
7.2. Se n'han fet, de controls d'aquest tipus, aquest any 2009?  

 
Resposta: Sí. 

 
7.3. Si és afirmatiu, amb quins resultats?  

 
Resposta: Un tant per cent molt alt són negatius, tot i això n’hi ha hagut alguns de 
positius que s’han hagut de tractar. 
 
7.4. Ha sol·licitat l'Ajuntament d'Artà al Ministeri d'Interior un aparell evidencial, 

necessari per fer efectives les sancions per conduir sota els efectes de l'alcohol, per 
poder efectuar in situ o, al menys, a l'oficina de la Policia Local d'Artà?  
 

Resposta: Sí, l’anterior cap. 
 

7.5. Sap l'Equip de Govern que als municipis veïns es va dotar la Policia Local, de 
manera gratuïta, d'etilòmetres evidencials cedits pel Ministeri d'Interior, tal com 
vaig informar el passat Ple ordinari del mes de gener?  
 

Resposta: Sí. 
 

7.6. Es troba en vigor la Junta Local de Seguretat i el seu reglament, aprovat inicialment 
el passat mes de juliol per aquest Ple?  
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Resposta: Sí. 
 

7.7. Si és afirmatiu, s'han reunit alguna vegada?  
Resposta: No.  
 
8. PARTICIPACIÓ CIUTADANA – FÒRUM DE LA COLÒNIA  
8.1. De les propostes fetes pels ciutadans de la Colònia l'any 2008, quines s'han dut a 

terme?  
 

Resposta:  Completes, encara cap. 
 

8.2. Quina és la raó de no haver instal·lat la Wi-Fi a la Colònia? La que ens donà B. Gili 
era que s'esperava fer alguna cosa conjuntament amb la Mancomunitat del Nord, i la 
batlessa accidental va declarar al diari El Mundo, el passat mes d'agost 
(28/08/2009), que “avui per avui no hi ha els mitjans suficients”?  
 

Resposta: Ni s’ha parlat mai de fer alguna cosa amb la Mancomunitat del Nord, ni la 
batlessa accidental ha fet cap declaració al diari El Mundo. Hi vaig parlar jo i no vaig fer 
aquestes declaracions. De tota manera, enguany ja hi haurà Wi-Fi a la Colònia de Sant 
Pere. 

 
8.3. Quina és la repavimentació que la batlessa accidental assegurava llavors que s'havia 

fet a la Colònia?  
 

Resposta: La batlessa accidental no va fer cap comentari a aquest diari i jo no vaig 
assegurar que s’havia fet aquesta repavimentació. 

 
8.4. Quina és la repavimentació que, en les mateixes declaracions, s'assegurava haver 

fet “a tots els parcs del municipi”?  
 

Resposta: La batlessa accidental no va fer cap comentari a aquest diari i jo no vaig 
assegurar que s’havia fet aquesta repavimentació. 

 
8.5. Quan s’habilitarà, per a l'ús públic, l'espai de la costa del Molí d’en Regalat?  

 
Resposta: No és propietat municipal. 

 
8.6. Considera l'Equip de Govern complir els compromisos amb el Fòrum, establerts en 

les seves decisions de 2008?  
 

Resposta: Sí. 
 

8.7. Considera l'Equip de Govern que la tardança a dur a terme les actuacions 
compromeses ajuda la participació ciutadana i el seu creixement i millora?  

Resposta: No. 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària Vist i plau  
 El batle  
 


